
 
Protokoll fört vid sammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 28 
februari 2007 kl.14.00-16.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, Tulegatan 
13, sammanträdeslokalen Tule. 
  
 
Justeras 2007- 
 
 
Åke Åberg 
 
Justeras 2007- 
 
 
Louise Lindström 
 
Närvarande: 
 
Norrmalms handikappråd 
Åke Åberg, ordförande  SRF 
Ingrid Duke  RTP-S (Närvarande via konferenstelefon)   
Teresa Melin  RMA 
Bodil Vaks-Lennmo  FHDBF 
Louise Lindström  DHR 
Inga-Lill Eng Syn- och hörselinstruktör 
Bo Höglund Gatu- och parkingenjör 
Dorota Mazurczuk Socionompraktikant från Ersta Sköndal 

högskola 
 
Förhinder att deltaga hade anmälts av Ulla Elfving Ekström och Marie 
Kringberg Nöjd.  
 
1. Godkännande av dagordning 
Den  föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering. 
 
2. Val av protokolljusterare 
Louise Lindström utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
3. Anmälan av protokolljustering 
Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2007-01-31 har justerats och 
sänts ut. 
 



4. Norrmalms heminstruktör för syn- och hörselskadade informerar om sin 
verksamhet 

Inga-Lill Eng, Norrmalms syn- och hörselinstruktör/heminstruktör, berättade att 
hon gör kostnadsfria hembesök för att träna syn- och hörselskadade i deras 
bostads- och närmiljö. Syftet är bl.a. att underlätta användningen av syn- och 
hörselhjälpmedel och därmed hjälpa den enskilde till ett mera självständigt liv. I 
första hand skall instruktören hjälpa nysynskadade. I andra hand tar hon sig an 
dubbelhandikappade, d v s personer som är både synskadade och hörselskadade. 
I tredje hand kommer hörselskadade. En annan viktigt arbetsuppgift är att 
utbilda personal inom hemtjänsten och de särskilda boendeformerna i skötseln 
av hjälpmedel. 
 
Inga-Lill hjälper dem som bor i lägenheter i det vanliga bostadsbeståndet medan 
de som bor i särskilda boendeformer skall få hjälp av hemtjänstpersonal. 
 
Inga-Lill berättade att hon har många kontakter, t ex med de kommunala 
hemtjänstgrupperna, anhörigkonsulenten, pensionärsrådet och olika 
frivilligföreningar. Däremot saknas det naturliga kontaktytor med de privata 
hemtjänstutförarna. 
 
På rådets fråga om arbetssituationen svarade Inga-Lill att det numera är svårt att 
hinna med allt, exempelvis att få tiden att räcka till för att stötta de 
hörselskadade vid besök på hörselcentral eller syncentral. 
 
Rådet bad Inga-Lill om en skriftlig lägesbeskrivning av den nuvarande 
arbetssituationen. 
 
Handikapprådet vidhåller sin tidigare uppfattning att det på Norrmalm behövs 
minst två heltidsanställda heminstruktörer med inriktning på syn och hörsel. 
Rådet kommer att fortsätta att driva frågan. 
 
5. Tillgängligheten till Café Katarina, Sabbatsbergsvägen 20 
Projektledare Lennart Klaesson hade inkommit med en lägesredovisning. 
Förslag finns nu på att göra den befintliga rampen bredare och att trappan flyttas 
ut. Detta för att möjliggöra för en rullstolsanvändare att komma fram på ett 
säkert sätt. Om ett par veckor kommer det att finnas en skiss på hur en ny entré 
kan utformas. 
 
Rådet såg positivt på att man nu tar tag i problemet och emotser att få ta del av 
ritningarna. 
 
 
 



6. Norrmalms parkplan 
Information lämnades av Bo Höglund. Norrmalms stadsdelsförvaltning har 
tillsammans med trafikkontoret tagit fram ett förslag till parkplan för stadsdelen. 
Samtliga parker finns beskrivna och förslag till åtgärder och framtida utveckling 
har tagits fram. Parkplanen kommer att sändas till var och en i handikapprådet. 
 
Ingrid föreslog att det i Vanadislunden och Obsevatorielunden skall sättas upp 
skyltar som anger parkvägarnas lutningsgrad. Bo svarade att det finns ett förslag 
på att ta fram kartor som anger vilka förflyttningsvägar som är möjliga att ta sig 
fram på med rullstol.  
 
Ingrid lämnade också förslag på ett parkbord till Vanadislunden 
 
Louise undrade om kulturförvaltningens Tillgänglighetsguide skulle kunna 
utvecklas till att också omfatta parkerna? 
 
Ordföranden uppmärksammade den nya trappan som uppförts i Tegnérlunden 
(vid Upplandsgatan). Trappan är en bred åsnetrappa vars ledstång är alldeles för 
kort, det saknas cirka två meter nedtill. Bo lovade att undersöka frågan. 
 
7. Anmälan av inkomna handlingar 

• Värt att veta – Kortfattad information om bidrag och stöd för vuxna med 
funktionshinder utgiven av Handikappupplysningen vid Stockholms läns 
landsting 
Anmäldes. 

 
• Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – LSS. Information 

från Socialstyrelsen uppdaterad 2007-02-14 
Anmäldes. 

 
 
8. Artikel i Svensk Handikapptidskrift nr 1 2007 
Louise delade ut artikeln ”Vi vill inte slopa LSS” skriven av Håkan Sörman och 
Clas Olsson vid Sveriges Kommuner och Landsting. 
 
9. Gröntidsundersökning utförd av Rådet för oskyddade trafikanter (ROT) 
Rapport, huruvida det är grön gubbe tillräckligt länge, delades ut av Louise. 
 
10. Socialtjänstens stöd till våldsutsatta kvinnor 
Information om regeringens proposition 2006/2007:38 lämnades av Ingrid. 
Förslag finns att kommunerna skall lämna stöd till våldsutsatta kvinnor. 
Ingrid informerar vidare om beredningen av lagförslaget vid nästa handikappråd. 
 



11. Tillgängligheten i förvaltningshuset Tulegatan 13 
Louise tog upp problem med tillgängligheten i förvaltningshuset. Det går bra att 
komma in i receptionen men sedan är det omöjligt för en rullstolsanvändare att 
självständigt kunna komma in i hissen därför att det saknas 
dörröppningsautomatik. Det finns också fler problem, bl.a. för höga trösklar. 
Det uppdrogs åt Louise att på rådets vägnar göra problemen uppmärksammade i 
en skrivelse till stadsdelsnämnden. 
 
12. Tid för nästa sammanträde 
Rådet beslöt att nästa sammanträde skall äga rum måndagen den 2 april kl. 
14.00-16.00 och inte som tidigare beslutats den 4 april.  
 
 
Vid protokollet 
 
Sten Lagerberg 
Sekreterare i rådet  


